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                                                  ZAPISNIK 

Sa 40. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Skupštine Crne Gore, održane 31. marta 2014. godine 

 

      Sjednica je počela sa radom u 13 sati.  

 

      Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić,  predsjednik 

Odbora. 

 

      Sjednici Odbora nijesu prisustvovali članovi Odbora: dr Zoran Srzentić, dr 

Radovan Asanović, dr Novica Stanić. 

      

       Pored članova Odbora sjednici su prisustvovali: dr Miodrag Radunović, 

ministar zdravlja, Raško Konjević, ministar unutrašnjih poslova, Dražen 

Ljumović, šef Kabineta ministra zdravlja, Nikola Janjušević i Duško Koprivica iz 

Ministarstva unutrašnnjih poslova, dr Milan Mijović, direktor Kliničkog centra, 

Vladimir Pavićević predstavnik USSCG, dr Ljiljana Krivokapić, predstavnica 

SSCG, Vladimir Dobričanin, direktor Urgentnog bloka, dr Saša Stefanović 

direktor Hitne medicinske pomoći i Zoran Kostić, sekretar Ministarstva zdravlja.   

 

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 

       Za sjednicu je predložen sljedeći: 

 
 

        DNEVNI RED: 

UČESTALI NAPADI NA ZDRAVSTVENE RADNIKE U CRNOJ GORI 

      Predsjednik Odbora naglasio je da je inicijativu za konsultativno 

saslušanje podnio poslanik poslaničkog kluba Pozitivna Crna Gora, Goran 

Tuponja. 

       Poslanik Goran Tuponja dao je uvodno izlaganje o današnjoj tački  

dnevnog reda. Naglasio je, da je cilj ovog sastanka dobijanje kvalitetnih 

odgovora zašto je situacija ovakva kakva jeste i donošenje kvalitetnih 
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zaključka kako bi zdravstveni radnici mogli nesmetano i kvalitetno da 

obavljaju svoj posao.  

      Ministar zdravlja dr Miodrag Radunović  istakao je da je napad na ljekare 

atak na njihovu profesiju dodajući da ovakvi ataci postoje i u zemljama u 

okruženju. Istakao je da Ministarstvo zdravlja najoštrije osuđuje svaki vid 

napada na zdravstvene radnike a takvim napadima nijesu izloženi samo 

ljekari već i svi zaposleni u zdravstvenim institucijama. Mišljenja je, da se ne 

treba štititi novim zakonima već implementirati postojeće i na taj način 

zdravstvenim radnicima u potpunosti garantovati adekvatne i bezbijedne 

uslove za rad. Takođe, cjelokupno društvo treba da radi na podizanju 

svijesti. Za ministra zdravlja dr Miodraga Radunovića rješenje je kvalitetna 

implementacija kaznenih odredbi, krivična odgovornost za atak na 

zdravstveni mantil. 

       Ministar unutrašnjih poslova Raško Konjević smatra da se neke stvari 

kako je rekao dešavaju kao posledica sistema vrijednosti u društvu. Preblem 

je, mišljenja je u implementaciji zakona. Činjenica je da problem postoji ali 

rješavanju problema treba pristupati na organiziovan način. Mišljenja je, da 

treba pristupati na organizovan način od strane nadležnih organa. Istakao je 

da je nadležnost policije u tome da kada dođe do narušavanja javnog reda i 

mira, tačnije kada se primi poziv, dužnost policije je da izađe na lice mjesta i 

sprovede odgovarajuću proceduru. Policija djeluje samo u okviru zakonskih 

mogućnosti. Kada je riječ o nedavnom događaju napada na zdravstvene 

radnike, istakao je da je policija nakon što je uputila javno izvinjenje, u 

skladu sa svojim ovlašćenjima preduzela radnje na rasvjetljavanju ovog 

događaja. Nadalje, otvoren je nalaz unutrašnje kontrole, koji je završen i 

nakon toga će se pokrenuti određene radnje protiv onih službenika koji su te 

večeri napravili određeni propust. Dakle, sprovedene su radnje koje su u 

nadležnosti policije. Ministrar unutrašnjih poslova Raško Konjević apelovao 

je da se ovaj problem sagledava šire, ne samo u okviru nadležnosti 

Ministarstva unutrašnjih poslova.   

     U raspravi su učestvovali: direktor Kliničko-bolničkog centra Milan 

Mijović, direktor Urgentnog bloka Vladimir Dobričanin, direktor Hitne 

medicinske pomoći Saša Stefanović, predstavnica SSCG Ljiljana Krivokapić  

predstavnik USSCG  Vladimir Pavićević, poslanici Zorica Kovačević, Andrija 
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Popović, Izet Bralić, Goran Tuponja, Janko Vučinić, Halil Duković, Neven 

Gošović. 

       Direktor Kliničko-bolničkog centra dr. Milan Mijović naglasio je da je 

Kliničko-bolnički centar u okviru zakonskih mogućnosti preduzeo niz radnji 

kroz sistematizaciju radnih mjesta da bi se na kvalitetan način mogla pružiti 

zdravstvena zaštita. Naglasio je da su Hitna medicinska pomoć i Urgenti 

centar, kako je kazao izloženi svemu što se dešava u državi. Rješenje vidi u 

zaštiti objekta kao i u pojačanom obezbeđenju u zdravstvenim objektima ali  

za sve to, mišljenja je, trebaju velika finansijska sredstva. Komplentan 

Kliniči centar trebao bi da bude obezbijeđen sa tehničkom opremom. 

Naglasio je da će se ograničiti posjete na jednog do dva člana porodice i 

produžiti vrijeme posjete na više sati kako bi najbliži bili pored pacijenta. 

Takođe, direktor Kliničkog centra dr. Milan Mijović pohvalio je saradnju  sa 

policijom. 

       Dr. Vladimir Dobričanin, direktor Urgentnog bloka, istakao je da ne 

postoji državna institucija u kojoj se u tolikom obimu povećava posao kao u 

Kliničkom centru.  Mišljenja je da dodjeljivanje statusa službenog lica nije 

rješenje ovog problema.   

      Dr. Saša Stefanović direktor Hitne medicinske pomoći, naglasio je da u 

toj ustanovi dolaze pacijenti različitog stanja. I direktor Hitne medicinske 

pomoći dr Saša Stefanović istakao je da postoji izuzetna saradnja sa 

policijom ali ne mogu oni snositi sav ovaj teret. Posebni je problem sa 

ekipama koje rade noćne smjene. Zaključio je, da je jedino policija kako je 

kazao,,spas'' u ovakvoj situaciji. 

     Dr. Ljiljana Krivokapić, predstavnica SSSCG mišljenja je da se problem 

mora sistematski rješavati. Medicinske sestre, istakla je  prve nailaze na 

problem, upravo zbog njihovog zaduženja prijema pacijenata. Zahtijeva 

zaštitu i nesmetano obavljanje posla a veliki doprinos tome može da 

doprinese zakonsko regulisanje ovog problema. Dr. Ljiljana Krivokapić, 

predstavnica SSSCG, zahtijeva precizno određene mjere koje će se 

preduzeti kako  do problema ne bi dolazilo.  

      Dr. Vladimir Pavićević predstavnik USSCG, smatra da se određeni broj 

pacijenata u Urgentom centru zadržava nepotrebno dugo a isti je slučaj sa 
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njihovom pratnjom. Naznačajnije je pitanje bezbijednosti. Pratnja treba, 

smatra da prati pacijenta samo ako je to  krajnje neophodno. Takođe, 

predlaže formiranje radnog tijela koje bi razmatralo da li neki zaposleni u 

zdravstvenom sistemu treba da imaju poseban status tačnije beneficirani 

radni staž.  

     Poslanica Zorica Kovačević, osudila je svaki napad na zdravstvene 

radnike. Podržava predlog da čitavi sistem radi na pronalaženju rješenja. 

Poslanica Zorica Kovačević podržava i predložene mjere za suzbijanje ovih 

pojava. Podržava i ograničavanje posjeta ističući  da je mišljenja da 

pacijenta treba da prati jedan ili kako je rekla nijed član porodice. Poslanica 

Zorica Kovačević predržava izmjene i dopune svih zakona koji regulišu ovu 

oblast kako bi se zdravstvenim radnicima omogućilo da rade na kvalitetan 

način. 

      Poslanik Izet Bralić, smatra da postoji mnogo veći broj napada nego što 

je to prijavljeno, ali zdravstveni radnici nekada iz nelagode napad ne 

prijavljuju. Mišljenja je da ne treba donositi brza rješenja kada je o ovako 

važnom pitanju riječ.  

       Poslanik Goran Tuponja smatra da je iznijeto dosta predloga koji 

doprinose rješavanju ovog problema. Posebno se složio sa predlogom za 

uvođenjem ombudsmana, zaštitnika prava  zdravstvenih radnika. 

       Poslanik Janko Vučinić, smatra da država treba da se kako je kazao 

pozabavi ovim problemom i da se ljekarima obezbijedi da nesmetano 

obavljaju ovaj humani posao.  

     Poslanik dr Halil Duković podsjetio je na pravo svakog građanina na 

slobodu. Smatra da je teško nekome zabraniti da dođe sa bolesnim članom 

porodice. Zaključio je, da je otvoreno dosta pitanja koje treba kako je kazao 

sa posebnim senzibilitetom riješiti.  

       Poslanik Neven Gošović, posebno je naglasio da kao društvo treba 

stvarati uslove za profesionalno obavljanje nekih poslova. Priopritet treba da 

ima izgradnja novog  objekta Urgentnog Kliničkog Centra.  
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      Ministar policije Raško Konjević smatra da se ovakva vrsta problema se 

rješava tako da su sve komponente duštva na zajedničkom nivou. Istakao je 

da nije svaki napad krivično djelo. Treba sagledati koja je to mjera kojom 

nekoga moramo da upozorimo da je napravio grešku.  

     Milan Mijović direktor Kliničkog Centra Crne Gore najavio je izgradnju 

Klinike za neurologiju zahvaljujući upravo Odboru za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje i amandmanima koji su podnijeti na Budžet za 2014. 

godinu. 

      Predsjednik Odbora je iznio zaključke sa ove sjednice koji glase: 

1. Odbor  za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

najoštrije osuđuje svaki vid nasilja nad zdravstvenim radnicima, a 

naročito nad medicinskim radnicima u Urgentnom bloku i Zavodu za 

hitnu medicinsku pomoć. 

 

2. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

zahtijeva od Ministarstva zdravlja da utvrdi da li su rukovodstva 

zdravstvenih ustanova u punom kapacitetu koristila zakonske 

mogućnosti kako bi zdravstveni radnici bili zaštićeni od verbalnih i fizičkih 

napada i da li je bilo propusta u njihovom radu u vezi sa tim i da o tome 

izvijestiti Odbor do 01. juna 2014.godine. 

 

3. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

zahtijeva od Ministarstva zdravlja, Ministarstva unutrašnjih poslova, 

Uprave policije i KBC Crne Gore da iskoriste sva zakonom dozvoljena 

sredstva koja im stoje na raspolaganju kako bi se kvalitetnije zaštitilo 

medicinsko osoblje od verbalnih i fizičkih napada i o preuzetim mjerama 

obavijeste Odbor do 01. juna 2014. godine. 

 

4. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

preporučuje zdravstvenim ustanovama da prilikom posjete pacijenata se 



6 
 

ograniči broj posjeta i pratilaca  pacijenata kako bi se smanjila 

nepotrebna gužva a istovremeno preduprijedile eventualne neprijatnosti 

po zdravstvene radnike. 

 

5. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

podržava inicijativu zdravstvenih radnika Crne Gore da se formira 

institucija zdravstvenog ombudsmana, koji će štititi interese zdravstvenih 

radnika. Takođe, Odbor preporučuje nadležnim institucijama da razmotre 

mogućnost formiranja Ombudsmana za zaštitu interesa zdravstvenih 

radnika. 

 

6. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

predlaže da se prilikom razmatranja Budžeta Crne Gore za 2015. godinu 

obezbijede veća sredstva za rad zdravstvenih radnika, naročito na 

fizičkom, unutrašnjem obezbjeđenju zdravstvenih objekata, kako bi se 

unaprijedila ova značajna društvena grana, a sve u cilju kvalitetnije 

zaštite pacijenata. 

 

7. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore,                                    

preporučuje Ministarstvu finansija da sagleda mogućnosti i obezbijedi dio 

sredstava iz obavezne rezerve za fizičko unutrašnje obezbjeđenje KBC-a,                                 

Urgentnog centra i Zavoda za hitnu medicinsku pomoć do kraja 2014.  

godine i da o tome obavijesti Odbor do 01. juna 2014. godine. 

          Sjednica je završena u 15 sati i 30  minuta.   

   

Br.00-63-12/14 

Podgorica, 25 . maj 2014.godine 

 

Sekretar Odbora                                                                   Predsjednik Odbora  

                                                                                                                                                                                                                                                           

Momir Joksimović                                                                         Zoran Jelić  
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